
KOMISE RADY MĚSTA

Město Heřmanův Městec
náměstí Míru 4, 538 03 Heřmanův Městec

www.hermanuv-mestec.cz

ZÁPIS
z jednání odborné komise Rady města č. 5/2019

Komise bytové a sociální, 
které se uskutečnilo

v úterý 24.9.2019 od 19:00 hodin 
v DPS Masarykovo nám., Heřmanův Městec.

Přítomni: Mgr. Helena Polanská, Bc. Helena Plecháčková, Marie Musilová, Jan Pakoš,
Eliška Volmutová

Omluveni:  ---------------------

Hosté:  JUDr. Tomáš Plavec (místostarosta)

1. Jednání bytové a sociální komise proběhlo v DPS Masarykovo nám., kdy byla
první část setkání otevřena obyvatelům DPS (z 16 obyvatel se setkání účastnilo
8).  Tématem  bylo:  „Jak  se  mi  žije  v  Heřmanově  Městci“.  Za  účasti  pana
místostarosty  byla  vedena  živá  diskuze,  včetně  představení  členů  komise
a jejich profesního zaměření. 

Senioři byli seznámeni s     aktuálně řešenými tématy: problematika parkování,
zvýšení  nájmu  v  DPS,  nedostatek  laviček  ve  městě  (aktuálně  zmapováno),
bezpečný  pohyb  po  zámeckém  parku  (v  řešení),  podmínky  pro  umístění
v DS  U  Bažantnice  a  dalšími  tématy,  která  již  byla  zmíněna  v  DPS
U Bažantnice při posledním jednání komise.

Obyvatelé DPS U Bažantnice dále zmínili tato témata k     řešení:

- rádi  by  uvítali  obnovení  domovních  schůzí  na  DPS  a  akcí,  spojených
s přivítáním nových obyvatel (bude předáno na soc. odbor),

- upozornili,  že  dvorek  DPS je  volně  přístupný jiným občanům,  kteří  zde
většinou venčí psy (bude předáno na soc. odbor),

- z některých oken DPS není  vidět  (výhledu brání  narostlé  koruny  stromů
před domem) + stav stromů okolo kašny na Masarykově náměstí (sněď) -
o problému informován přítomný pan místostarosta,
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- spojovací  dveře  v přízemí  chodby  jsou  obtížné  pro  manipulaci  (pan

místostarosta byl praktické ukázce přítomen),

- v doručování  Zpravodaje  Leknín  nastává  občasný  výpadek  (doručovatel
nechává  tiskoviny  zavěšené  na  bradle  dveří,  nedochází  k doručení
do  schránky,  jelikož  je  k dispozici  volně  procházejícím)  -  předsedkyně
komise bude řešit přímo s ČP.

Pan místostarosta dále přítomné informoval o plánovaných akcích a projektech.
Ochotně odpovídal na dotazy obyvatel DPS.

Dále  pan  Jan  Pakoš  seznámil  přítomné  se  službami  organizace  SONS ČR,
včetně  představení  nejrůznějších  pomůcek  (např.  podpisové  šablony,
speciálního  telefonu  apod.).  Vedena  diskuze  o  potřebách  osob  nevidomých
a slabozrakých.  Přítomní obyvatelé  DPS obdrželi  také podpisovou šablonku
k dalšímu využití.

2. Komise  se  navrátila  k  opakovaně  projednávanému bodu,  tj.  zajištění  spole-
čenských akcí pro seniory. Jak bylo zjištěno, v letošním roce se uvedené akce
již neuskuteční (termíny jsou obsazené). Dle sdělení pana místostarosty by se
první  taneční  večer  mohl  předběžně  uskutečnit  dne  17.1.2020.  S panem
Nevečeřalem (Spokul HM, p.o.)  již vstoupil v jednání.  Na počátku listopadu
bude stav připravované akce ověřen předsedkyní komise.

3. K bodu č. 3 zápisu č. 4/2019 ze dne 11.6.2019 je komise informována o postupu
Města Heřmanův Městec při opravě chodníku v ul. Tylova. Nadále však upo-
zorňuje na skutečnost, že stav chodníku neodpovídá vyhlášce č. 398/2009 Sb., o
obecných  technických  požadavcích  zabezpečujících  bezbariérové  užívání
staveb,  ze  dne  5.11.2009.  Opravu  chodníku,  s ohledem  na  jeho  využití
ze strany osob se sníženou schopností pohybu a orientace, považuje komise za
neuspokojivou.

Ohledně bezbariérovosti ve městě byla komise opětovně upozorněna na neohle-
duplné  využívání  prodejních  ploch  (konkrétně  pak  na  nám.  Míru  před  
čp. 87). Vystavené zboží velmi často brání pohybu osob se sníženou schopností
pohybu a orientace. Hovořeno o dodržování pravidel (příp. jiných předpisů),
která byla přijata v předchozím období. Stejně tak vedena diskuze, kdo je zod-
povědný za kontrolu atd. Ze strany předsedkyně přislíbeno dohledání materiálů
(po skončení komise zjištěno, že uvedená problematika je zahrnuta do nařízení
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č. 3/2018 - Tržní řád města Heřmanův Městec. Dále pak bylo vydáno nařízení č.
2/2018 -  Pravidla  pro umisťování  reklamních zařízení  na  území města  Heř-
manův Městec - dle pozdějšího sdělení pana místostarosty bude však toto na-
řízení zrušeno RM a nahrazeno interním opatřením).

4. Předsedkyně  komise  dle  příslibu  zmapovala  lavičky  ve  městě  Heřmanův
Městec,  včetně  jejich  počtu  a  umístění.  Přehled  disponuje  i  návrhem  na
doplnění laviček, který lze do odeslání zápisu ještě připomínkovat. Soubor (Příl.
č. 1) bude součástí zápisu (RM dostane tedy k dalšímu využití).

5. V průběhu jednání nebyla přijata usnesení komise, nebylo hlasováno.

6. O dalším jednání komise bude předsedkyně v dostatečném termínu informovat. 

Zapsala: Mgr. Helena Polanská
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